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Táborfalva Nagyközség Önkormányzata

December 2., szombat 
Magyarok Nagyasszonya Római Katolikus Templom

15 órától Mészáros János Elek operaénekes,
a Csillag születik negyedik szériája győztesének műsora 

16 órától Gyertyagyújtás, vendéglátás 

December 10., vasárnap
Jókai Mór Közösségi Színtér

15 órától A Csurgay Franciska Általános Iskola műsora
és a Deo Volente Ökumenikus Kórus kiskoncertje 

15.30 órától Gyertyagyújtás, vendéglátás, adventi vásár 
16 órától A Mikulás fogadása 

December 17., vasárnap
Jókai Mór Közösségi Színtér

15 órától A Napraforgó Óvoda műsora  
15:30 órától Gyertyagyújtás, vendéglátás, adventi vásár  

December 23., szombat
Jókai Mór Közösségi Színtér 

15 órától Az Áldás Együttes koncertje
16 órától Gyertyagyújtás, vendéglátás

Örkény-Tábor Vadásztársaság, Platthy József Bajtársi Egyesület,
Hagyományőrző Íjász Egyesület 

Változatos programokkal, ünnepi hangulattal várjuk Önt
és kedves családját az idei Adventi gyertyagyújtásokra.

Tartson velünk, várjuk közösen a karácsonyt!
A program változtatásának jogát fenntartjuk!

Bővebb információ:
Jókai Mór Közösségi Színtér

Nagy Bence
Tel: 0670 942 0730

ADVENT 2023
Programok
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Szerkesztői levél
A 2023-as év legbensőségesebb időszaka közeleg. 
A szívek megtelnek örömmel és a szeretet fénye 
ragyog bennük. Az ünnepi időszak mindig arra em-
lékeztet minket, hogy megálljunk egy pillanatra és 
hálát adjunk mindazért, ami körülvesz bennünket 
– a szeretteinkért, az életünket gazdagító élménye-
kért és a közösségünkért.
Olvasóinknak szeretnénk kifejezni hálánkat és kö-
szönetünket. Az Önök támogatása, lelkesedése és 
érdeklődése nélkül nem lennénk ott, ahol most va-
gyunk. 2019 óta Nagy Andrásnéval, Fekete Gyulával, 
Borsi Máriával azon dolgozunk, hogy a Táborfalvai 
MOZAIK újság magazinszerűen szóljon Táborfalvi 
lakosoknak Táborfalviakról. Köszönjük, hogy velünk 
tartottak az év minden napján, várták és keresték az 
újságot postaládáikban!
Az ünnepek nem csupán arra valók, hogy megünne-
peljük az elmúlt időszak eredményeit, hanem hogy 
feltöltődjünk és új energiával, új reményekkel telve 
nézzünk a jövőbe. Reméljük, hogy az elkövetkezen-
dő hetek-napok mindenki számára örömteli pilla-
natokat hoznak, és új lendületet adnak a 2024-es 
esztendőhöz.
Kívánunk Önöknek és szeretteiknek áldott, békés 
ünnepeket, és boldog, sikerekben gazdag új évet! 

Legyenek részesei az ünnepi varázsnak és vigyék ma-
gukkal a szívükben a szeretet fényét!
Szeretettel:
A Táborfalvai Mozaik Szerkesztőbizottsága nevében,

SEVECSEK PÉTER

4  Ülésezett a Képviselő-testület
  Beszámoló az ülésen történtekről
6  Cseperedő Bölcsőde
  Rendhagyó szülőcsoportos megbeszélés
8  Napraforgó Óvoda
  Újra dübörgött az Óvodabál
9  Népezenei élet a Csurgayban
  Megtartottuk népdalénekesi versenyünket
10 Örömteli osztálytalálkozó
  Beszámoló az 1983-as évfolyam találkozójáról

12 Életutak
  Beszélgetés Imréné Gere Máriával
14 Örkény-Tábor Vadásztársaság
  Megkezdődtek a téli társas vadászatok
15 A szén-monoxid mérgezés megelőzhető
  A legfontosabb tudnivalók összefoglalója
20 Táborfalva KSE
  Sportbál 2023
21 Horgászversenyek Táborfalván
  Népszerűek voltak idei versenyeink is 
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Ülésezett a Képviselő-testület

Kedves Táborfalvai Polgárok!
A hosszú bágyadt ősz 
után megérkeztek a hideg 
reggelek, a nap a szürke 
felhők mögött bújik meg, 
egyre hosszabbak a sötét 
esték. Itt a december, lo-
pakodik az év vége!
Várjuk már a karácsonyt! 
Az ünnep meghittségét, a 

nyugalmat, a pihenést. Az utcák, az épületek díszbe öl-
töznek, jellegzetes karácsonyi illatok lepik el az utcákat. 
A felkészülés, az advent, a várakozás időszakában 
elfeledhetjük a mindennapok szürkeségét, jobban 
figyelünk egymásra. Sorra gyúlnak meg a gyertyák, a 
hit, a remény, az öröm és a szeretet jelképei.
Az év vége közeledtével végiggondoljuk, hogy 
mit is végeztünk, mi történt velünk és a világgal. 

Könnyű szívvel engedjük el az óévet, mely a világban 
sajnos, sok szenvedést, tragédiát hozott. 
Hazánkban és szűkebb pátriánkban megvan a békes-
ség, a lehetőség a szabad élethez, de a világ zaját, 
nehézségeit nem tudjuk teljesen kizárni. Végre meg-
fékeztük az inflációt, megkezdődhet a bérek emelke-
dése, hittel és reménnyel nézhetünk az ÚJ Év felé. 
Nehéz évet zárunk, és jövőre is küzdenünk kell. Hit-
tel, reménnyel, összefogással kell tovább haladnunk!
Az ünnep melegsége, a családokat átjáró szeretet, 
adjon erőt mindannyiunknak az élet új kihívásainak 
leküzdéséhez!
Áldott karácsonyt, békés ünnepeket kívánok 
mindenkinek! Kívánom, hogy mindenki érje el céljait, 
éljen békességben a következő esztendőben!

POGÁCSÁS TIBOR
országgyűlési képviselő, Fidesz-KDNP

Táborfalva Nagyközség Önkormányzat Képvise-
lő-testülete 2023. november 28-án munkaterv sze-
rinti ülést tartott. Az üléseken 11 határozat és egy 
rendelet született.
A testületi ülés nyilvános jegyzőkönyve alapján, az 
ülésen hozott határozatok kivonatait az alábbiak-
ban közlöm:
2023. november 28-i ülésén a Képviselő-testület:
Meghallgatta és elfogadta a polgármester beszámo-
lóját a két ülés között tett fontosabb intézkedéseiről;

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a 2023. évi költség-
vetési rendelet módosítását;

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a 2024. évre vonat-
kozó belső ellenőrzési tervet;

• Ellenszavazat nélkül döntött a Kéknefelejcs Nyug-
díjas Klub támogatásáról. Ennek értelmében a 
Kéknefelejcs Nyugdíjas Klub 2023. évi záróünnep-
ségére 75.000 Ft összegű támogatás lett megálla-
pítva. 

• Ellenszavazat nélkül döntött az Örkényi Rendőrőrs 
támogatásáról. Ennek értelmében Önkormányza-
tunk az Örkényi Rendőrőrsöt egy bruttó 219.850 
Ft összegű számítógéppel támogatja;

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a Napraforgó Óvo-
da és Bölcsőde alapító okiratnak módosítását; 

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a Napraforgó Óvo-
da és Bölcsőde működését érintő döntéseket.

• Ellenszavazat nélkül úgy döntött, hogy a polgár-
mesteri hivatalban a téli időszakra eső igazgatási 
szünetet 2023. december 27-től 2024. január 6-ig 
határozza meg;

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a Képviselő-testület 
2024. évi munkatervét;

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a bizottságok ez évi 
tevékenységéről szóló beszámolókat, valamint át-
ruházott hatáskörbe tett intézkedésüket;

• Ellenszavazat nélkül megválasztotta a 2024-es vá-
lasztásra a Helyi Választási Bizottság tagjait. 

A Helyi Választási Bizottság tagjai:
Kanyik Sára Zita;
Kékesi Attila;
Vásáreczki Katalin;
Póttagok:
Gazsó-Kollár Szilvia;
Béres Ferenc;
Ellenszavazat nélkül támogatta a 0130/27 hrsz.-ú in-
gatlan tulajdonosának belterületbe vonási kérelmét;
A napirendi pontok lezárását követen a polgármester:
Tájékoztatást adott az önkormányzat folyószámlá-
in lévő pénzösszegről, mely szerint az önkormányzat 
pénzügyi helyzete stabil;
Tájékoztatást adott a megnyíló pályázati lehetőségek-
ről;
Tájékoztatást adott a települést érintő fontosabb 
ügyekről.
Tájékoztatom kedves lakosainkat, hogy az önkormány-
zat honlapján (www.taborfalva.hu) megtekinthetik a 
képviselő-testület nyilvános üléséről készült jegyző-
könyveket, a hatályos rendeleteket. A „Közérdekű 
információk” cím alatt közzétételre kerülnek többek 
között az önkormányzat 5 M Ft. feletti szerződései, a 
közbeszerzési eljárások kiírása, azok eredményei.
A képviselő-testület soron következő ülését 2024. feb-
ruár 20 - án tartja, melyen minden érdeklődőt szere-
tettel vár.

HÁFRA LÁSZLÓ
jegyzői feladatok ellátására kijelölt

vezető főtanácsos
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Születésnapi köszöntő
November 16-án örömteli kötelességünknek 
tettünk eleget, Vásáreczki Istvánné Terike nénit 
köszöntöttük Háfra László kollégámmal 90. szü-
letésnapja alkalmából. Jó látni, hogy községünk 
szépkorú lakói milyen jó egészségnek örvendnek 
és milyen életigenléssel vannak a világ felé.
Táborfalva Nagyközség Önkormányzata nevében 
további jó egészséget és boldog éveket kívánok!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester

Sevecsek Mihályné Gecser Erzsébet
Biztonságban

Alkonyi sötétség borul a tájra.
Rátelepszik fűre, fára, házra.

Mászik felfelé a falon mászva,
De nem hatolhat be a szobámba.

Itt bent világosság honol.
A fény a sötétség után lohol.

A kaput már mindenki bezárja.
A háza minden ember szűkebb hazája.

Megjelent:
„Kláris” Irodalmi-kulturális folyóirat, 2023. 4. sz.

Kedves Olvasóink!
Örömteli hírrel szolgálhatunk: a Táborfalvi Mozaik 
1993. februártól 2023. októberig megjelent összes 
számát digitalizálás és publikálás céljából elvittük 
az Arcanum Adatbázis Kiadó számára Fekete Gyula, 
felelős szerkesztővel. A Mozaik 30 éves történetében 
meghatározóak a lap felelős szerkesztői: 1993-1999 
alapító: Sponga Tamás; 2000-2006: Barta Károly; 
2006-2015: Polyák Csaba; 2015-2016: Almási Anikó; 
2016-2023: Fekete Gyula.
Az önkormányzat kiadásában megjelenő Mozaik 
térítésmentes digitalizálására a települési újságok 
számára kiírt sikeres pályázat ad lehetőséget. A 
Táborfalvi Mozaik elérhető lesz az Arcanum Digitá-
lis Tudománytár (ADT) periodika adatbázisban, il-
letve létre hozhatunk saját online archívumot a ke-
reshető PDF formátumban rögzített tartalmakból.
Az Arcanum telephelyén Biszak Sándor ügyvezető 
igazgató fogadott bennünket és egy technológiai 
bemutatóval egybekötött gyárlátogatáson 
vehettünk részt. Biszak Sándor az Arcanum tevé-
kenységét, elért eredményeit is ismertette.
Nagyon jó volt ott lenni! Pozitív energiák, mosoly-
gós, kedves emberek. Oázis. :-)
Azt gondolom, ilyen hittel, odaadással kell tenni 
mindent, amire vállalkozik az ember!

BORSI MÁRIA

Digitális Tudománytár



Cseperedő Bölcsőde
Novemberben rendhagyó szülőcsoportos megbeszé-
lést tartottunk a szülőkkel a bölcsődében, melynek 
témája az adventi készülődés és az ünnepekre való 
hangolódás volt.
Ezen a délutánon a kisgyermeknevelők és a szülők 
kötetlen beszélgetést folytattak, a jelenlévő szülők el-
mesélték, hogyan készülődnek az ünnepekre, milyen 
hagyományokat őriznek. Szó került az ünnepi díszíté-
sekről és arról is, hogy mi kerül az ünnepi asztalra.
Nagyon jó hangulatban telt el ez a délután. Jó volt lát-
ni a szülők szemében is a csillogást, hogy ez az időszak 
még az ő számukra is varázslatos, próbálják megte-
remteni azokat a pillanatokat, amivel egy kis csodát, 
és ezzel egy kis boldogságot tudnak adni gyermeke-
iknek. A készülődés az év egyik legszebb ünnepére, 
csodálatos dolog. Ilyenkor feldíszítjük az otthonunkat, 
hagyományokat őrzünk és teremtünk újakat.
Egy pillanatra lelassítunk ebben a rohanó világban. El-
jön majd a Karácsony este, amikor fontos lenne, hogy 
ne az ajándékok száma számítson, hanem, hogy bol-
dogság, öröm és melegség járja át a szívünket.
Erre a varázslatos időszakra jellemző egy mesebeli 
történet, a négy gyertya története, melyet most sze-
retnék mindenkivel megosztani.

A négy gyertya története
Egyszer réges-régen négy gyertya lángja égett, 

És a szobában az égő gyertyák beszélgetni kezdtek.

Az ELSŐ gyertya megpislant, én vagyok a BÉKE, 
A lángom hiába világít, nem figyelnek mégse.

Néhány pillanat alig kellett, 
A gyertya ismét pislogni kezdett, 

A füstölgő kanóc emlékeztet, hogy milyen szépen égett.

A MÁSODIK gyertya is rákezdte, az én nevem a HIT, 
De az emberek már rég nem hisznek, hiába világít.

Néhány pillanat alig kellett, 
A gyertya ismét pislogni kezdett, 

A füstölgő kanóc emlékeztet, hogy milyen szépen égett.

A HARMADIK gyertya is megszólalt, én vagyok a SZERETET, 
Nincs értelme, hogy világítsak, az emberek elfeledtek.

Ekkor a szobába egy kislány lépett, 
Könnyes szemmel a gyertyákra nézett, 

Nektek most és mindörökké, tudom, égni kell!

Fellángolt a NEGYEDIK gyertya, én vagyok a REMÉNY Ne 
félj addig, míg engem látsz, fordulj bátran felém.

A kislány szeme most felcsillant, 
Az égő gyertyához odarohant, 

Életre keltette a lángjával a szunnyadó gyertyákat.

Néhány pillanat alig kellett, a gyertyák újra égni kezdtek, 
A remény mindig ott él benned, ez vezéreljen téged.

A BÉKÉT, a HITET, a SZERETETET, a REMÉNYT 
Őrizni kell mindörökké, ezt sose feledjék!

A bölcsőde 2023. december 21-től 2024. január 07-
ig zárva tart. Ebben az időszakban még ügyeletet sem 
tartunk.
Kívánunk Mindenkinek varázslatosan szép készülő-
dést ebben az adventi időszakban!

PÁLL KRISZTINA
kisgyermeknevelő-bölcsődevezető

Fotók: Nagy Andrásné
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Tökjó Nap bölcsis módra…
Remek kezdeményezés volt a gondozónők részé-
ről, hogy lámpás felvonulást szerveztek a Tök-
jó Nap keretében. Közösen gyülekeztek szülők, 
nagyszülők, barátok és kísérték az apróságokat 
a művelődési ház elé. Marcsi és Ildi gondozó-
nőknek igazi művészet volt mindenkit összete-
relni és útnak indítani. Köszönöm a szervezést, 
a készülődést, hiszen a sok kis lámpás elkészí-
tése nem kis munka volt! Miközben Ildi és Mar-

csi a felvonulást szervezték, indították, másik 
két gondozónőnk, Ági és Kriszti a kézműves 
foglalkozást irányították a művelődési házban.
Köszönöm a bölcsőde dolgozóinak, hogy az 
egész délutánt rászánták erre a rendezvényre, 
és remélem, hogy hagyománnyá válik a Tökjó 
Napi lámpás felvonulás!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester

Egy kép a múltból...

Fotó: Nagy Andrásné

Örkénytábor 1939. Sponga Tamás gyűjtése. (Forrás: https://www.taborfalva-konyvtar.hu/)
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Nagy örömünkre 2023. november 18-án újra meg-
rendezésre került a Táborfalvi Napraforgó Óvoda jó-
tékonysági bálja. 2000 novembere óta hagyományo-
san minden évben megszerveztük ezt a sokak által 
kedvelt eseményt, melyet az óvodás gyermekek és 
az óvoda támogatására hívott életre Hmiró Ferencné 
Ági néni, óvodánk egykori vezetője.
Sajnos, a sorozatnak 2019 után véget vetett a Co-
vid-járvány, és négy évig nem mulathattak ezen a bá-
lon a szülők, a község lakói.
Az elmúlt nevelési évben egyre többen kerestek meg 
azzal az igénnyel, hogy szervezzük meg újra jótékony-
sági bálunkat. Hiányzott ez a rendezvény az emberek 
életéből. 
A nevelőtestülettel közösen úgy döntöttünk, hogy en-
nek most érkezett el az ideje. Nagy izgalommal, sok 
félelemmel fogtunk bele a tervezésbe, szervezésbe. 
Tudtuk a korábbi évek tapasztalatából, hogy nagyon 
nagy fába vágtuk a fejszénket és hatalmas munka áll 
előttünk.  De azt gondolom, ha nagy dolgokat szeret-
nénk véghez vinni, azért tenni kell és nem szabad saj-
nálni sem az időt, sem a ráfordított munkát. 
Szerencsésnek mondhatom magam, mert olyan 
óvodai gárda áll mögöttem, ahol mindenki egy em-
berként vette ki a részét az előkészületekből, ötlete-
lésből, tervezésből, alkotásból. Készült a plakát, a je-
gyek, alakult a díszítés, zajlott a szervezés, készültek 
az óvodás gyermekek és az óvónénik. Közben el sem 
tudtuk képzelni, ha elkezdődik a jegyek árusítása, mi-
lyen lesz majd az érdeklődés. Minden képzeletet felül-
múlt, amit nap mint nap tapasztaltunk. Nagyon sokan 
jöttek, megkerestek minket és legnagyobb örömünk-
re, egyre többen lettünk. Sok régi, kedves ismerős 

keresett meg bennünket és visszatérő vendégként 
ismét megtisztelte jelenlétével eseményünket. De 
sokan voltak az új arcok is, akik remélhetőleg ezután 
válnak majd visszatérő vendégekké.
Ismét együtt töltöttünk egy vidám estét, mely a gyer-
mekeinkért volt, róluk szólt. 
Az emberek önfeledten mulattak, táncoltak, a Party 
Band Zenekar pedig fáradhatatlanul húzta a talpaláva-
lót. Azt gondolom, hogy nagyon jó hangulatú rendez-
vényen vagyunk túl és remélem, mindenki, aki ott volt 
velünk, jól érezte magát és jövőre is velünk tart majd! 
Számomra mindig nagyon megható, amikor egy cél 
érdekében képesek vagyunk az összefogásra, és ön-
zetlenül tudunk egymásnak segíteni. Ez most sem 
történt másképp és nem mellesleg, egy jó hangulatú 
rendezvényt tudhatunk magunk mögött.
Ezen a jótékonysági bálon óvodánk Ficánka csoportja 
adta az ünnepi műsort. Az óvónénik és a gyermekek 
hosszú ideje készültek erre az alkalomra, de megér-
te, mert igazán ügyesek voltak. Az óvodások műsorát 
Szerző Zsuzsi és Magi Krisztián követte, akik fülbe-
mászó dallamokkal szórakoztatták a vendégeket és a 
végén még meg is énekeltettek bennünket.  Nagyon 
köszönjük, hogy emelték az est fényét!
Hálás köszönet a szülőknek, a táborfalvi lakosoknak a 
megszámlálhatatlan tombola ajándékért, a finom házi 
süteményekért, a báli előkészületekben, a terítésben 
való részvételért, segítségért!
A következő Albert Schweitzer idézettel szeretném 
megköszönni mindenkinek a támogatását:
„Időt kell szakítanod embertársaidra, tégy valamit 
másokért, ha még oly apróságot is - valamit, amiért 
fizetséget nem kapsz, csupán a kitüntető érzést, hogy 
megtehetted.”
Kívánom, hogy minél több ilyen kitüntető érzésben 
legyen részünk és jövőre is mulassunk együtt a tábor-
falvi gyermekekért!
Köszönettel:

OMELKÁNÉ CSERNAI ANDREA 
Intézményvezető

Fotók: Nitta Portré Fotóstudió

Újra dübörgött az Óvodabál
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Palcsek Szilvia, Varga Lili, Füzy Blanka, Ludányi Eszter, Zsigár Tifani, Salacz LottiPalcsek Szilvia, Varga Lili, Füzy Blanka, Ludányi Eszter, Zsigár Tifani, Salacz Lotti

November 25-én rendezték meg Bugyin a 3. Nyitnikék 
Népzenei Versenyt. A helyi népzenei műhely tagjain 
kívül érkeztek fellépők Dabasról, Dunakesziről, Kun-
peszérről, Ócsáról, Örkényről, Táborfalváról. A kis vo-
nósok, citerások, cimbalmosok bemutatkozása után 
vendégül látták a fellépőket, majd a zsűri döntéséig 
táncház szórakoztatta a gyerekeket. A kezdő citerás 
csoportunk ezüst, a haladó citerások és az énekes lá-
nyok arany oklevelet kaptak.
November 30-án tartottuk hagyományos iskolai nép-
daléneklési versenyünket, melyen 32 tanuló vett 
részt első osztályostól a nyolcadikosig. A gyerekek 
produkcióit szakmai zsűri értékelte, melynek tag-
jai Kiss Eszter, Birinyi József és Anka Péter voltak. 

Népzenei élet a Csurgayban

Alsó tagozat:
Jakab Mira Zoé 3. o.
Farkas Mirabella 1.a
Radics Szelina 2.a
Felső tagozat:
Füzy Blanka 6. o.
Palcsek Szilvia 6. o.
Derecskey Jázmin Lara 7. o.
Különdíj:
Nagy Botond 5.a
Helyezett csoport:
Boros Dorina, Jaskó Viktória Dóra, Kovács Hanna 3. o.

SZABÓNÉ NAGY ANNAMÁRIA
Fotók: Paczalos Attila

Radics SzelinaRadics Szelina

Palcsek SzilviaPalcsek Szilvia

Boros Dorina, Kovacs Hanna, Jaskó Viktória DóraBoros Dorina, Kovacs Hanna, Jaskó Viktória DóraFarkas MirabellaFarkas Mirabella

Füzy BlankaFüzy Blanka

Jakab MiraJakab Mira

Senki sem távozott üres kézzel erről a rendezvényről, 
hiszen minden szereplő kapott egy emléklapot és egy 
kerámia-karácsonyfadíszt. A szép ajándékokat Rajsz-
kyné Dancsó Gabriella készítette, melyek a Táborfal-
vi Közművelődési és Népzenei Egyesület jóvoltából 
az Önkormányzat támogatásával kerülhettek a 
legtehetségesebbek birtokába.

Nagy BotondNagy BotondDerecskey Jázmin LaraDerecskey Jázmin Lara

Papp Csenge, Bagyinszki Ada, Szabó Janka Sára, Barta Bálint, Szabóné Nagy AnnamáriaPapp Csenge, Bagyinszki Ada, Szabó Janka Sára, Barta Bálint, Szabóné Nagy Annamária
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Mi, a Táborfalvi Általános Iskola 1983-ban végzett 
tanulói, ünnepi hangulatban gyülekeztünk szeptem-
ber 23-án, szombaton egykori iskolánkban. Óriási 
élmény volt újra találkozni! Amikor megérkeztünk, 
örömmel üdvözöltük egymást, rácsodálkoztunk, 
hogy talán egy kicsit mindannyian megváltoztunk az 
elmúlt 40 év alatt.
Kötetlen beszélgetés során szót ejtettünk tanárainkról, 
iskolai élményeinkről. A múlt szép emlékei mellett be-
széltünk az iskola fejlődéséről, életutunkról, szeretett 
családjainkról is. Bementünk a volt osztálytermünkbe, 
megkerestük a padjainkat. Szívesen emlékeztünk visz-
sza osztályfőnökeinkre (Ale László 8/A; Bodzsár Pálné 
8/B), tanárainkra.

Sajnos, nem mindenki érte meg a 40 éves találkozót. 
Az ő emlékükre 1-1 gyertyát gyújtottunk.

Köszönjük a szervezőknek az áldozatos munkát, a 
résztvevőknek a finom vacsorát, köreteket, italokat, 
sütiket.

Köszönjük az iskola igazgatójának, hogy lehető-
séget adott találkozónk lebonyolítására az iskola 
épületében.

Felemelő érzés volt újra együtt lenni, örültünk egy-
másnak. Bízunk benne, hogy öt, tíz év múlva – hason-
ló létszámban –, megint összegyűlünk, és újra talál-
kozunk, mert bármi van, volt és lesz, a gyerekkorunk 
örökre összeköt bennünket.

BREDÁK JENŐNÉ (TASKÓ ERIKA)
HALMI HAJNALKA (SPROCH HAJNALKA)

Örömteli osztálytalálkozó
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A 40 éves találkozó résztvevői. Fotók: Móricz Ildikó

Kedves Táborfalvi Hívek, kedves Lakosok!
Karácsony a keresztény ünnepkörben Jézus Krisztus 
születésének ünnepe. A kétnapos ünnepet négyhe-
tes előkészületi idő, az advent előzi meg. A karácsony 
első napjának vigíliáját, azaz előestéjét szentestének 
nevezzük. Szenteste időpontja a naptárban kötött, 
mindig december 24-ére esik.

Táborfalván a Magyarok Nagyasszonya Római Ka-
tolikus Templomban a karácsonyi szentmisék idő-
pontja a következő lesz:

2023. december 24-én 18 órakor tartunk szentmi-
sét;

2023. december 25-én az ünnepi szentmise idő-
pontja reggel 8 óra.

Hívunk és várunk minden lélekben feltöltődni vágyó 
embertársunkat, hogy együtt ünnepelhessük Urunk 
születésének napját! 

RÓMAI KATOLIKUS EGYHÁZKÖZSÉG Matthias Stom: A pásztorok imádása
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Sokan szeretjük és tiszteljük 
Marikát, aki több évtizeden 
át körzeti ápolónőként segí-
tette, ápolta községünk lakóit. 
Köszönöm, hogy elfogadta a 
Táborfalvi Mozaik szerkesztő-
ségének felkérését és mesél 
életéről.
- Mikor kerültél Táborfalvára?
- 1977 óta élek Táborfalván. 
Férjhez mentem és együtt 

költöztünk ide. Két gyermekünk született, Karolina 
és Róbert. Öcsödön nevelkedtem, az egészségügyi 
szakközépiskolát Makón végeztem, majd Szegeden, 
az Ideg- és Elmegyógyászati Klinika férfi zárt osztályán 
dolgoztam három évig, szerettem ezt a munkát is. Tá-
borfalván 1978. január 1-jén kezdtem dolgozni körzeti 
ápolónőként. 
- Miért választottad ezt a foglalkozást?
- Gyerekkoromban, Öcsödön, nagyon kedves volt a 
nővérke az orvosi rendelőben, mindig megvigasz-
talt és nem féltem a doktor bácsitól. Azt gondol-
tam, hogy én is ilyen nővérke leszek majd. Nyol-
cadik osztályban az egészségügyi szakközépiskolát 
választottam, amit nem bántam meg és igyekeztem 
jó nővérke lenni…
- Visszatekintve szakmai életutadra, hogy látod a pá-
lyádat?
- Mindig úgy gondoltam, hogy szolgálnunk kell az em-
bereket, akik betegek és tőlünk kapnak segítséget. 
Szeretettel, együttérzéssel és szakértelemmel kell 
gyógyítani őket. Mindenkinek a saját betegsége, a sa-
ját problémája a legfontosabb és ezt tiszteletben kell 
tartani. A nővér dolga, hogy segítse az orvos munká-
ját, a doktor pedig gyógyít.
- Konkrétan, milyen feladatokat láttál el?
- Körzeti szakápolói végzettségemmel 
a munkakörömbe tartozott a vérnyo-
másmérés, injekciózás, sebellátások, 
kötözések, EKG készítés, vércukor-
mérés, katéterezés és katéter csere, 
szükség esetén beöntés és az admi-
nisztráció a rendelőben, illetve a bete-
gek otthoni ápolása, ahova kezdetben 
kerékpárral jártam vagy gyalog, még 
a tanyákra is, ha a beteg nem tudott 
bejönni a rendelőbe. Az otthoni ápo-
lásba beletartozott mindaz, ami a ren-
delőben is feladatom volt, de szükség 
esetén fürdetés, ágyazás, gyógyszerek 
felíratása, kiváltása, házhoz vitele is. 
És amit nagyon fontosnak tartottam és 
igényelték is a betegek, a lelki támasz, 

a beszélgetés, a meghallgatás, a biztatás. Mindenkit 
érdekelt a betegsége, erről sokat kérdeztek és meg-
nyugvást adott számukra, hogy amire nem volt idő 
a rendelőben, azt meg tudtuk beszélni. Életvezetési, 
diétás tanácsokat kértek.
- Milyen végzettségekkel rendelkezel, Marika?
- Csecsemő- és kisgyermekgondozó, általános asz-
szisztens, ideg-elme szakápoló és körzeti szakápoló 
vagyok.
- Munkád során az összes végzettségedet, szaktudá-
sodat tudtad alkalmazni…
- Igen, így van. Még elvégeztem egy masszőr tanfo-
lyamot és szükség esetén ez is segítségemre volt a 
megfelelő betegellátásban. Ennek a tanfolyamnak 
története van. Szerettem volna masszőr lenni, de ami-
kor én akartam, nem volt rá lehetőség. Egyszer vol-
tam egy betegnél, akinek az éjjeli szekrényén ott volt 
a Szabad Föld újság, amelyben megpillantottam egy 
hirdetést, hogy masszőr tanfolyam indul Budapesten, 
a részvétel feltétele volt az egészségügyi végzettség, 
a kórházi gyakorlat és 25 ezer Ft tandíj, ezelőtt 30 év-
vel. Ahhoz, hogy elvégezzem a tanfolyamot, nem volt 
ennyi pénzem és egy kedves ismerős házaspártól kér-
tem kölcsön, akik jó szívvel adtak, bizonytalan időre. 
Most is megköszönöm Neked, Halupka Imréné Ilonka, 
hogy akkor segítettetek! Elmondhatom, hogy minden 
jót, amit szerettem volna, megkaptam az élettől, csak 
nem abban a sorrendben, nem akkor, ahogy én elkép-
zeltem. Így lett nekem masszőr végzettségem, amely-
ben még ma is dolgozom.
- Úgy tudom, hogy végig Dr. Kolek Istvánnal dolgoztál.
- Nem, 1978. január 1-jétől Dr. Nagygyörgy Károly 
körzeti orvossal dolgoztam, majd 1979. április 15-től 
2014. szeptember 24-ig dolgoztam Kolek Doktor Úr-
ral. Szerencsésnek érzem magam, jó főnökeim voltak, 
akik nemcsak beosztottnak, hanem munkatársuknak 
tekintettek.
- Milyen feltételek voltak Táborfalván az orvosi ren-
delőben?
- Volt egy váró és maga a rendelő egy szobából állt, 
ahol az orvos, az orvosírnok és az ápolónő egy helyen 

Életutak
Beszélgetés Imréné Gere Máriával

Marika és unokái: Lilike, Dettike, Grétike Fotó: Szládik Angéla
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dolgozott. Az egész falut mi láttuk el, egy körzet volt. 
A rendelések ideje 8 órától a „végtelenségig” tartott, 
mert – főleg a téli időszakban -, előfordult, hogy reg-
gel 8 órától délután 3 óráig is a rendelőben voltunk, 
olyan sok volt a beteg. De ha a Doktor Úrnak sürgős 
hívása volt, kiment a beteghez, ez még hosszabbítha-
tott a rendelési időn, ami elvileg 8-tól 12-ig tartott. 
1993-tól lett két háziorvosi körzet Táborfalván.
- Milyen változások történtek a betegellátásban?
- Mivel két orvos dolgozott, megoszlott a beteglét-
szám, így több idő jutott egy-egy beteg ellátására. Lett 
új rendelő, több helyiséggel, jobb felszereltséggel, 
de a lényeg nem változott, tapasztalatom szerint a 
gyógyítás lényege nem csak a feltételekben van,  ha-
nem az emberekhez való hozzáállásban is. A bete-
gekkel mindig jó kapcsolatban voltunk, bizalommal 
fordultak hozzánk. Természetesen, akadt olyan is, 
hogy a beteg ruhafogassal akart nyomatékot adni az 
igazának. Három embernek kellett megszabadítani a 
ruhafogast a betegtől. Előfordultak türelmetlen, ag-
resszív betegek is, de - mint mondtam -, a nyugalom 
és a tisztelet megtette hatását. Nagyon jó érzés, ami-
kor olyan felnőtt emberekkel találkozom, akiknek még 
kisgyermekkorukban adtam injekciót vagy kötöztem a 
sérülésüket, és nézzük egymást és tudom, hogy vala-
honnan ismerem, és akkor megkérdezi, hogy „Nem az 
Injekciós Marika néni tetszik lenni Táborfalváról?” – és 
aztán megbeszéljük, hogy ő ki, és elmeséli, hogy ami-
kor gyerekkorában az anyukája azt mondta, hogy nem 
fog fájni az injekció, ne féljen, akkor én mondtam, 
hogy de fájni fog, egy kicsit és mire ezt elmondtam, 
már be is adtam és nem fájt.

- Manapság sokat beszélnek a kiégésről, hogy az em-
berek belefáradnak a munkájukba, nem tudják olyan 
minőségben ellátni a feladatukat, mint kellene. Volt 
ilyen tapasztalatod a saját munkád során?
- Én nem tapasztaltam ilyet magamon. Nekem min-
den ember új volt, más volt. Ugyanolyan intenzitással, 
szeretettel láttam el minden beteget, mint az elsőt. Az 
én munkámban a sikerélményt a betegek gyógyulása, 
állapotuk javulása jelentette. Soha nem mentem úgy 
dolgozni, hogy csak már vége lenne! Igyekeztem tisz-
tességgel, becsülettel ellátni a rám bízott feladatokat. 
Szeretem a rendet, a fegyelmet, nemcsak a munkám-
ban, az életemben is így van. Sokszor azt gondolták 
rólam, hogy nagyon szigorú ember vagyok, pedig csak 
határozott.
- Igen, én is nagyon meglepődtem, amikor rájöttem, 
hogy milyen jó humorérzéked van…
- Anélkül nem is lehet élni…
- Milyennek látod az egészségügyi ellátást napjaink-
ban?
- Én most úgy látom, de valószínűleg sokan így látják, 
hogy megváltozott a világ és sajnos, ebben a betegel-
látás is. Jelenleg szabályozott, hogy mennyi időt fordít-
hat az orvos egy betegre, nagyon sok az adminisztrá-
ció és mintha a betegek gyógyítása háttérbe szorulna. 
- Hogy élsz most? Mivel töltöd nyugdíjas napjaidat?
- Masszőrként dolgozom. Még mindig felhívnak az 
emberek, kérnek segítséget tőlem. Ha a boltban ta-
lálkozom rég nem látott ismerősökkel, „betegekkel”, 
mindjárt a betegségük jut eszükbe rólam… Én ennek 
örülök, hogy még nem felejtettek el. Szabadidőmben 
az unokáimat szeretgetem. A legszebb korom most 
van, a Nagymamaság. Nagymamaként, amennyi időt 
tudok, velük töltök. Az én kisunokáim: Lilike, Grétike, 
Dettike és a kicsi Abigél. Beszéljen helyettem Aranyosi 
Ervin: Nagymama című verse:
„Egyszer már próbáltál jó anyának lenni.
Őszintén ölelni, szívedből szeretni.
Elkövettél persze apróbb, kis hibákat,
aztán hullt a könnyed, s rád talált a bánat.
S kaptál még egy esélyt, hogy jobban csinálhasd,
jobbító álmaid is valóra válthasd.
Most már tapasztaltan, s még több türelemmel,
ahogy nagymamaként, szívvel lát az ember…”
- Örömteli, egészségben, szeretetben eltöltött, szép 
nyugdíjas éveket kívánok Neked, Marika! Köszönöm 
szépen a beszélgetést!

BORSI MÁRIA

... és a kicsi Abigél Fotó: Imre Karolina
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November 12. napjával elkezdődtek a téli társas vadá-
szatok, amit mi, vadászemberek úgy várunk, mint kis-
gyermek a karácsonyt. Hiszen az elmúlt vadászidény 
végén társainkkal, barátainkkal nagyon keveset vagy 
egyáltalán nem találkoztunk. A másik dolog az, hogy 
nagyon sok gondolat és kérdés pörög a vadászember 
kalapja alatt a téli társas vadászatok előtt. Például, 
hogy egy ilyen az átlagosnál csapadékosabb tavasz és 
nyár után, ami hatással volt a mezőgazdaságra is, va-
jon sikerült-e a fácánoknak a  költés, illetve a nyúlfiak 
megélik-e a felnőttkort. Mindezek ellenére bizakodva 
vágunk neki a társas vadászatoknak. A bizodalmunk 
alapja a tavaszi duvadapasztás, aminek gyümölcse 
reméljük, majd meglátszik az előttünk álló téli vadá-
szidényben. A pandémia a mi egyesületünk társasági 
életére is rányomta a bélyegét, hiszen nem voltak kö-
zös étkezések és beszélgetések a vadászat végeztével. 
Megpróbáljuk a társasági életünket is felpezsdíteni, 
hogy olyan legyen, mint a régi szép időkben. Bízunk 

abban, hogy egy sikeres vadászat végén mindenkinek 
jut majd vadászrész és egy nyugodt környezetben, jó 
hangulatban, közösen tudjuk elfogyasztani az ebédün-
ket. Sok baráttal, és családtaggal eltöltött nyugodt, 
békés és áldott ünnepeket kívánnak az Örkény-Tábor 
Vadásztársaság tagjai.
Jövő esztendőre meg egy nagy kalappal!

JANIK ZOLTÁN
hivatásos vadász

Örkény-Tábor Vadásztársaság

Az Örkény-Tábor Vadásztársaság 
háza táján

Reggeli eligazítás.Reggeli eligazítás.

Társas vadászat, teríték.Társas vadászat, teríték.

A kutya a hajtásban elengedhetettlen.A kutya a hajtásban elengedhetettlen.

A hivatásos vadász szolgálatban.A hivatásos vadász szolgálatban.
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A szén-monoxid-mérgezés megelőzhető!
Az otthon tartózkodás önmagában is számos veszélyt 
rejthet magában. Ezek közül az egyik legveszélyesebb 
egy mérgező gáz jelenléte, ami leggyakrabban a fűté-
si időszakban, ám azon kívül is okozhat mérgezést, sú-
lyosabb esetben pedig halált. Ez a gáz a köznyelvben 
„csendes gyilkosnak” is nevezett szén-monoxid.
Mi is az a szén-monoxid?
A szén-monoxid (vegyjele: CO) az emberi érzékszervek 
számára „láthatatlan”, hisz ez egy színtelen, szagtalan, 
íztelen, a levegőnél egy kicsivel könnyebb, mérgező gáz, 
amely tökéletlen égés során jön létre. Belélegezve gátolja 
a vér oxigénszállító képességét, mivel erősen kapcsolódik 
az oxigént szállító hemoglobinhoz. A szén-monoxid-mér-
gezés nehezen észrevehető, hiszen a tünetek, vagyis a 
rosszullét, szédülés, fejfájás, hányinger és fáradtság köny-
nyen összetéveszthetőek egyéb betegségek tüneteivel. 
Magas szén-monoxid-koncentráció esetén ájulás, és né-
hány percen belül halál is beállhat.
Milyen gyakoriak Magyarországon a szén-mo-
noxid-mérgezéses esetek?
Évente átlagosan 600 esetben riasztják a katasztrófa-
védelem tűzoltóegységeit szén-monoxid-mérgezéssel 
összefüggő esethez. Az esetek felében kisebb-nagyobb 
mértékű szén-monoxid-mérgezés is történik, melyek 
évente átlagosan 10 ember életét követelik. 
Hogyan keletkezhet otthon szén-monoxid és mit te-
hetünk ellene?
Mivel a szén-monoxid-mérgezések gyakorisága megnő 
a téli időszakban, így tévesen a fűtési szezonnal hozzák 
kapcsolatba, pedig az év egészében jelenlévő veszélyről 
van szó. A szén-monoxid veszélyes mennyiségű feldúsu-
lása a lakásban alapvetően négy okra vezethető vissza:

• Nem megfelelő a nyílt lánggal égő berendezés mű-
szaki kialakítása.

• A nyílt lánggal égő berendezés levegő-utánpótlása 
nem biztosított.

• Elmaradt a berendezések karbantartása, tisztítása, 
vagy a kéményseprés

• Nem megfelelő a nyílt lánggal égő berendezés mű-
szaki kialakítása

A balesetek megelőzését úgy alapozhatjuk meg legjob-
ban, hogy a tervezéssel, kivitelezéssel és az üzembe 
helyezéssel megfelelő szakembert bízunk meg. Soha 
ne becsüljük alá ezeket a feladatokat, a tervező, a ter-
vek szerint eljáró kivitelező és az üzembe helyezéshez 
szükséges szakemberek gondos munkája garantálja a 
rendszerek biztonságos működését.
A nyílt lánggal égő berendezés levegő-utánpótlása 
nem biztosított:
A hőt termelő berendezések üzemeltetéséhez nélkü-
lözhetetlen az égéshez szükséges oxigén. Egy köbmé-
ter földgáz tökéletes elégetéséhez például körülbelül 
tíz köbméter levegő szükséges. Azok a berendezések, 
amelyek nyílt égésterűek, vagyis a szoba levegőjét 
használják az égéshez, szellőzőkön és az ajtók és abla-
kok légrésein keresztül juthatnak oxigénhez.

A fűtési költségek csökkentése miatt napjainkban igen 
népszerű a régi nyílászárók cseréje, és helyettük jól 
szigetelő ajtók, ablakok beszerelése. Az évszázadokon 
át használt fakeretes nyílászárók légrésein az égéshez 
szükséges levegő akadálytalanul áramolhatott be a 
lakótérbe. Az újonnan beszerelt, jól szigetelő nyílászá-
rók légáteresztő képessége minimális, ezért jelentősen 
csökken az épületbe bejutó oxigén mennyisége. Ha 
más módon nem biztosított a levegő pótlása, akkor 
a tüzelőberendezés gyorsan elhasználja az égéshez a 
helyiség oxigénjét, és vákuum keletkezik. Így a leve-
gő-utánpótlás hiánya miatt a kémény – bármennyire 
megfelelő műszaki állapotú – nem képes az égéster-
méket elvezetni, szellőzése megfordul. Egyre tökéletle-
nebb égés alakul ki, és a szén-monoxid halálos mennyi-
ségben való megjelenése csak idő kérdése.
Szellőzőrácsok letakarása
Gyakori, hogy a szellőzőrácsokat takarékossági szem-
pontok miatt letakarják, ami roppant veszélyes. Fogad-
juk meg a régi tiltó táblák tanácsait: a szellőzőnyílások 
eltakarása tilos és életveszélyes!
Elmaradt a berendezések karbantartása, tisztítása, 
vagy a kéményseprés
A lakásban lévő por és a pára szennyezi a tüzelőberen-
dezés hőcserélő felületeit és gátolja az égéstermék elve-
zetését, ami szintén kedvez a szén-monoxid keletkezésé-
nek. Kifejezetten javasolt a gázfogyasztó-berendezéseket 
évente szakemberrel felülvizsgáltatni, ez egyébként a be-
rendezések olcsóbb üzemeltetéséhez is hozzájárul.
A legtöbb tüzelőberendezésnek elengedhetetlen ré-
sze a kémény. Amennyiben a kémény járata leszűkül 
(behulló tégla, vakolat, beköltöző madarak, darazsak 
miatt), akkor a helyiség levegőjét használó, lánggal 
égő berendezés égésterméke visszaáramlik a lakásba. 
Ha ez bekövetkezik, a lakásban lévő levegő szén-mo-
noxid-koncentrációja drasztikusan megemelkedik.
Mit tegyünk, ha valaki szén-monoxid-mérgezést szen-
vedett?
Szén-monoxid-mérgezés esetén több dologra is figyel-
nünk kell, amikor a bajbajutottakon segítünk. A helyi-
ségben vagy akár az egész lakótérben még mindig ki-
mutatható lehet a mérgező gáz, ezért azonnal hozzuk 
ki a bent tartózkodókat és ne lélegezzünk az érintett 
területen! A szabad levegőn helyezzük biztonságba a 
mérgezést szenvedett embereket, ha pedig már el is 
ájultak, helyezzük őket stabil oldalfekvő helyzetbe! A 
lehető legrövidebb időn belül kérjünk szakszerű segít-
séget, értesítsük a katasztrófavédelmet és a mentőket 
az ismert segélyhívó számokon! Amennyiben lehetősé-
günk van a tüzelő-fűtő berendezés biztonságos lekap-
csolására, a szellőztetésre és a gázrendszer főcsapjának 
elzárására, ezeket is tegyük meg.
Ha valaki érzi magán a szén-monoxid-mérgezés tüne-
teit, azonnal menjen a szabad levegőre, és tárcsázza a 
112-es számot, vagy a katasztrófavédelem műveletirá-
nyítási központját a 105-ös segélyhívó számon.

BM ORSZÁGOS KATASZTRÓFAVÉDELMI FŐIGAZGATÓSÁG
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A Csurgay Franciska Általános Iskola a közelmúltban 
színtere volt egy különleges eseménynek, mely nem-
csak az iskola falait, hanem a közösség szívét is me-
legítette. Egy nap, ahol a kacagás és a jókedv járta át 
a termeket, és ahol mindenki egységet alkotott az ön-
zetlen támogatás jegyében.
Az iskolai vásár, amelynek célja az osztályok támoga-
tása volt, nem csupán pénzügyi támogatást hozott. Az 
a nap valódi összetartozás volt, ahol a diákok, szülők 
és tanárok egyszerre léptek ki a mindennapi aggodal-
maikból, hogy együtt ünnepeljenek és támogassanak.
A tornaterem vibrált az élettel és a színekkel, a folyosó-
kon mindenki büszkén állt a standja előtt. A kézzel ké-
szített sütemények, a színes kézműves alkotások és ap-
róbb játékok életre keltették az egész iskolát. A lüktető 
élet és a nevetés áthatotta a teret, mintha a vidámság 
maga tette volna varázslatossá az egész eseményt.
Azon a napon többről volt szó, mint csak az árusítás-
ról. Az iskolai vásár olyan nap volt, amikor az emberek 
egymásra találtak a közös cél érdekében. Az önkén-
tesek és segítők száma nemcsak a diákok számával 

növekedett, hanem az iskolai közösség szívével is ösz-
szhangban volt.
Az esemény érzelmileg gazdag pillanatokat is rejtett. A 
büszkeség csillogott a diákok szemében, miközben be-
mutatták az általuk alkotott termékeket. A szülők arcán 
boldogság tükröződött, látva a gyermekeik elkötele-
zettségét és kreativitását. A tanárok pedig mosolyogva 
nézték, ahogy az iskolai közösség összetart és erősödik.
A Csurgay jótékonysági vásár nemcsak egy esemény 
volt, hanem egy érzés, amely még hosszú ideig meg-
marad mindazok szívében, akik részt vettek benne. 
Egy nap, amely emlékeztetett minket arra, hogy a kö-
zösség ereje és összetartása valódi kincs, amely meg-
teremti a tanulás és támogatás gyümölcseit.
Ez a nap bebizonyította, hogy amikor együtt dolgo-
zunk egy cél érdekében, csodák történnek.
Gyermekekkel lenni jó! Gyermekekért tenni jó!

HERMÁN ATTILA
Intézményvezető

Fotók: Szöllősi Aranka, Sponga Tamás

Csurgay jótékonysági 
vásár – gondolatok
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Az élmény nemcsak örömet, hanem nagy fejlődést, 
többletet tud okozni az ember számára. Ezért is örü-
lök, hogy november hónapban tanulóink több előadá-
son is részt vettek.

November 21-én a 2., 3. és 4. évfolyam a Lázár Er-
vin Program keretében, az Aranyszamár Színház Köz-
művelődési Egyesület  előadásában nézhette meg 
Az állatok nyelvén tudó juhász című bábjátékot. A 
gyerekek nagy érdeklődéssel és felszabadult tapssal 
viszonozták az előadók játékát. Előadás után kérdé-

seket tehettek fel a bábokkal, próbákkal, díszlettel 
kapcsolatban. 
November 23-án délelőtt a Honvédség és Társadalom 
Baráti Kör Táborfalvi Szervezete által nagyon színvonalas, 
érdekes előadást hallgathattak meg a gyerekek Dr. Szabó 
József János elismert hadtörténész elmondásában.
Józsi bácsi sok érdekes ismeretet közölt Örkénytábor 
történelméről a felső osztályos tanulóknak. A gyere-
kek megismerhették az I. világháború legérdekesebb 
hadi eszközeit. Hallhattak és képeket láttak a háború 
borzalmairól. Valamint Csurgay Franciskáról is megis-
mertek egy izgalmas történetet.
Köszönjük a szervezőknek, főként Bernát Istvánné, 
Ibolyának, hogy ilyen élményt szerzett a gyerekeknek.

SZÖLLŐSI ARANKA
Intézményvezető-helyettes

Fotók: Szöllősi Aranka

Csurgay hírek

CsodaládaCsodaláda
2023. november 23-án, a Lázár Ervin Program kere-
tében a Csurgay Franciska Általános Iskola nyolca-
dik osztályos tanulói osztályfőnökeikkel a Fővárosi 
Nagycirkusz „Csodaláda” című eladásán vettek részt. 

A műsor egyszerűen szenzációs volt! A gyermekek 
figyelmét teljesen lekötötték az izgalmasabbnál izgal-
masabb műsorszámok, melyek egy csodás történet-
ben bontakoztak ki.

Köszönjük szépen, hogy láthattuk ezt az előadást!

DORICSÁK ILDIKÓ
Fotók: Doricsák Ildikó és Faragó Henriett
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Kedves Szurkolóink!
Ismét eltelt egy félév, így pár mondatban szeretnék 
beszámolni a Táborfalva KSE felnőtt csapatának őszi 
szezonjáról. Csapatunk a felkészülést július közepén 
kezdte el. Voltak változások a keretünkben, hiszen Bal-
lószögre távozott Szénási Pál, míg Volentér Dávid és 
Szabó Ödi szünetelteti a pályafutását. A távozók miatt 
természetesen igazolnunk is kellett. Célunk volt, hogy 
helyi fiatalokat hozzunk vissza a keretünkbe, így sike-
rült Örkényről megszereznünk Rusznyák Ádámot és 
Hamar Rolandot. Egy év szünet után újra kezdte a lab-
darúgást Mankovics Mihály és Dobler Márk. Végül, de 
nem utolsósorban pedig Ladánybenéről csatlakozott 
hozzánk Jászgulyás Attila. A felkészülésünk nagyon 
jól sikerült, már itt látszódott, hogy sikerült előre lép-
nünk. Célunk a szezon előtt valamelyik dobogós hely 
megszerzése volt.
Kicsit az ismeretlenbe indultunk a riválisainkkal 
szemben, hiszen az elmúlt években rendszerint ke-
leti csapatokkal játszottunk, most pedig elsősorban 
a vármegye nyugati részéről kaptunk ellenfeleket. A 
szezont felemásan kezdtük: győzelem hazai pályán, 
majd vereség Dunaharasztin. Mondhatni ez a pofon 
jókor jött, hiszen elkezdtünk egy nyolcmérkőzéses 
veretlenségi sorozatot, amelyből hétszer nyerni 
tudtunk, egy alkalommal pedig döntetlent játszot-
tunk. Az utolsó három fordulóban mindenféle ered-
mény volt: kikaptunk Felsőpakonyon, nyertünk Dé-
legyháza ellen és egy fordulatos meccsen döntetlent 
játszottunk Szigetbecsén. 
Tizenhárom lejátszott mérkőzés után csapatunk az 
első helyen áll a bajnokságban. Külön kiemelném 

a hazai mutatónkat, hiszen a falvai sportpálya iga-
zi erődítmény volt ebben a félévben. Hét mérkőzé-
sünkből hetet megnyertünk és még gólt sem kaptunk 
a hazai pályán. A játékosok között is ki lehet emelni 
néhány főt: a védelmünk oszlopa Vajda Béla és Me-
zei György voltak. Középpályán Fábián Flórián harci-
asságát és csupa szív játékát emelném ki, szélsőként 
Molnár Dávid lendületes gyors játékát lehet dicsérni, 
elöl pedig Rusznyák Ádámot, aki tizenöt találattal ve-
zeti a góllövőlistát. Összességében viszont az egész 
csapat hatalmas gratulációt érdemel, hiszen ezek az 
emberek teljesen amatőrként a település hírnevének 
növeléséért járnak heti kétszer edzésre kánikulában, 
esőben, szélben és játszanak minden hétvégén 
mérkőzést!
Végül szeretném megköszönni szurkolóinknak és az 
egyesület háza táján tevékenykedőknek áldozatos 
munkájukat. Keserű Imrének az öltöző rendben tartá-
sát, Polyák Csabának a pályáink gondozását és végül, 
de nem utolsósorban Derecskey Gábornak, aki nélkül 
nem jutottunk volna el idegenbeli mérkőzéseinkre. 
Szurkolóinknak pedig a támogatást és a hazai meccsek 
utáni finom ételeket: csak felsorolásként Máté Attila, 
Vizer Zoltán, Szekeres István, Szabó Ödön, ifj. Szabó 
Ödön, Gombár Ferencné és Gombár Ferenc készített 
nekünk finom falatokat a hazai meccsek után.
Zárszóként várjuk a szurkolóinkat a tavaszi szezonban 
is. Gyertek és segítsetek minket céljaink elérésében! 
Végül pedig kellemes karácsonyi ünnepeket és falvai 
győzelmekben gazdag boldog új évet kívánok minden 
táborfalvai lakosnak!
Hajrá Falva!

SZEIBERT ZOLTÁN
Táborfalva KSE edző
Fotók: Polyák Csaba

Táborfalva KSE
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2023. október 23. VI. Forradalom Kupa
Idén a lánycsapatunkkal neveztünk a tornára. 8 csapat 
indult, 2 négyes csoportban. Kispályán 12 perces mér-
kőzéseket játszottunk, nagyon rövid játékidő volt, ezért 
még jobban oda kellett figyelnünk a mérkőzéseken.
Az első meccsen álmosan kezdtünk, de sikerült begyö-
törni egy gólt, amivel meg tudtuk nyerni a Tehetség SE 
II. elleni találkozót. A második mérkőzést a házigazda 
Nagykátával játszottuk, tompák voltunk, sajnos, renge-
teg helyzetünk maradt ki, így 0-0 lett a vége.
Az utolsó csoportmeccsre maradt a legerősebb ellen-
fél, akit mindenképpen le kellett győznünk, hogy a dön-
tőbe tudjunk kerülni. A mérkőzésre és a tornára végre 
megérkeztünk és nagy akarattal, lelkesedéssel vetet-
tük bele magunkat a mérkőzésbe. Ennek meg is lett az 
eredménye, és jó játékkal sikerült győznünk 2-1-re a 
Tehetség SE I. csapata ellen. Ezzel a győzelemmel beju-
tottunk a döntőbe, ahol a nagyon erős Egri SE várt ránk. 
A lányokkal megbeszéltük, hogy teher nélkül megyünk 
neki a döntőnek, játszunk egy jó meccset. Sikerült, 
nagyszerűen játszottunk a döntőben, ahol a rendes já-
tékidőben 0-0 lett az eredmény, így büntetőrúgásokra 
került sor. Az első három büntető kimaradt mindkét 
csapatnál, majd a negyedik párban eldőlt a mérkőzés. 
Az egriek belőtték, mi pedig kihagytuk. Az egész tornát 
sikerült veretlenül végigjátszani, egy kapott góllal. En-
nek köszönhetően a kapusunk, Sági Noémi lett a torna 
legjobb kapusa! Csapatunk pedig a 2. helyen végzett a 
tornán!
Szép volt lányok, szép volt Noémi!
Eredményeink:
A csoport
Táborfalva KSE - Tehetség SE II. 1-0
Táborfalva KSE - Nagykáta SE 0-0
Tehetség SE I. - Táborfalva KSE 1-2

Döntő, A-B csoport első helyezettjei
Táborfalva KSE - Eger SE 0-0, büntetők után 0-1
VI. Forradalom kupa végeredménye
1.Eger SE
2.TÁBORFALVA KSE
3. Szolnoki MÁV FC
4. Tehetség SE I.
5. Nagykáta SE
6. Tehetség SE III.
7. Bicskei TC
8. Tehetség SE II.
Hajrá Falva!

JÁNOSI ZOLTÁN
utánpótlásedző



20

TÁBORFALVAI MOZAIK ● 2023 december

Több év szünet után a Táborfalva Községi Sportegye-
sület ismét bált szervezett 2023. október 28-án.
Szép számú vendég gyűlt össze, és úgy gondolom, 
hogy nagyon jó hangulatú, minden tekintetben sike-
res rendezvényt bonyolítottunk le.
Köszönöm egyesületünk tagjainak a vacsora előtt 
előadott műsort és Berki Fanninak a tánc betanítását.
Nagyon köszönöm Jánosiné Lőrincz Enikőnek, Mészáros 
Bárkányi Mártának, Dudás Beatrixnek, Faragó Andreá-
nak, Gombár Ferencnének, Bagyinszkiné Évinek, Mráz 
Anikónak, Jánosi Zoltánnak, Megyeri Zoltánnak, Godó 
Józsefnek a bál előkészületeinek szervezésében, vala-
mint a bál folyamán, majd a bál után végzett munkát.
Köszönjük Nagy Bencének a bál lebonyolításával kap-
csolatos segítséget, Sponga Tamásnak a nagyon sok, 
szép fényképet, valamint a Meggy-Dekor Kft. részéről 
Megyes Róbertnek a nyomdai munkákat.
Remélem, akik részt vettek a bálon, jól szórakoztak! 
Nagyon hálásak vagyunk azoknak is, akik nem jöttek 
el, azonban pártoló jegyek, támogató jegyek vásárlá-
sával vagy tombola ajándékok felajánlásával hozzájá-
rultak rendezvényünk sikeréhez.
Pártoló és támogató jegyeket vásároltak:
Aprajafalva Bt., Balla József, Balla Józsefné, Balla Ibo-
lya, Bagyinszki család, Barta Hajnalka, Belusz Mónika, 
Deák Tamás, Domokos Katalin, Homoki Szabó Zoltán, 
Huszár Géza, Ludányi Gábor, Madarász Márta, Mol-
nárné Ujj Márta, Pappné Magériusz Krisztina, Tábor-
falvi Kutyakiképző Iskola, Vásáreczki Lászlóné Melinda.
Tombola ajándékot ajánlottak fel:
Bagyinszkiné Évi, Bravik Krisztina, Beri Lánctalpasa 
(Berencsi László), Club Hotel Sarlóspuszta, Focivilág 
Pécs Kft., Gombár Ferenc, Jung ABC, Levendula Virág 

Ajándék, Lénárt Andrea, Ludányi Gábor, Makai Krisz-
tina, Márka Üdítőgyár Kft., Mónika Fodrászat, Mráz 
Dávid, Nagy András, Nagy Andrásné, Némethné Kati 
Néni, Sápi Edit, Soós-Győrffy Katalin, Steingruber 
Márton, Szívós Bolt, Tóth Attila, VásiKamion Kft.
KÖSZÖNJÜK MINDENKINEK!!!
HAJRÁ FALVA!

GOMBÁR FERENC
Táborfalva KSE Elnök

Fotók: Sponga Tamás

Sportbál 2023
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Ebben az évben is nagy népszerűségnek örvendtek 
egyesületünk által meghirdetett horgászversenyeink. 
Három alkalommal hívtuk és vártuk, plakátokon Fa-
cebookon és a Táborfalvai MOZAIK hasábjain hirdet-
tük ezeket a megmérettetéseket. Jó hangulat, értékes 
- horgászattal összefüggő tárgynyeremények (botok, 
orsók, székek, táskák, halmérlegelő eszközök, lámpák) 
és természetesen, díszes serlegek, illetve a horgászs-
port elismerés jellemezte idei versenyeinket is. Szinte 
mindegyik telt házzal vagy megközelítőleg teljes lét-
számmal zajlott le. Az elsőt április 16-án tartottunk, 
melyen Feeder horgászmódszerrel engedélyeztük a 
horgászatot. A második versenyt rendhagyó módon 
egész naposra hirdettük meg május 7-ére. A csodála-
tos kora nyári időben az összfogás több mint 130 kg 
volt. Kizárólag úszós készség használatát engedtük meg 
a jelentkezőknek. Harmadik versenyünket, a XV. Gazsó 
József Emlékversenyt emelnénk ki, amely halfogás, 
hangulat, időjárás tekintetében a legkiemelkedőbb 
volt. Immáron 15 éve rendezzük meg ezt  - a régi nevén 
háziversenyt -, egyik alapítónk, Gazsó József tiszteleté-
re. Ezzel a rendezvénnyel tisztelgünk alapítói munkás-
sága előtt. Minden évben részt vesznek a versenyen fe-
lesége, fiai és most már családjaik is unokákkal együtt. 
Horgászaink ezen a napon 6 óra alatt 80 kg halat fogtak 
ki tavunkból. A legnagyobb hal súlya 5,44 kg (amur) 
volt, mely egyébként mindhárom verseny tekintetében 
a legnagyobb halnak számít. A vándorkupára már a 15. 
név került fel, idén Benda Ferencé.

Ezúton is köszönjük mindazoknak, akik bármilyen 
formában hozzájárultak horgászsport versenyeink 
szervezéséhez, előkészítéséhez, lebonyolításához! 
Köszönjük Táborfalva Nagyközség Képviselő-testüle-
tének, hogy évről-évre támogatják ezeket a minden-
ki számára elérhető versenyeket! Köszönjük Sponga 
Pál Ferenc horgásztársunknak és párjának, Évinek 
önzetlen segítségüket, amelynek köszönhetően 
első két versenyünkön házias ízekkel várták a 
verseny hevében megéhezett horgászokat! Évek 
óta számíthatunk rájuk. Köszönjük Nyíri Tibornak és 
segítőinek, hogy az idei Gazsó József Emlékversenyen 
is gondoskodtak az ebédről! 2024-ben is hasonlóan 
mozgalmas, színes horgászsport megmérettetésekkel 
várjuk az érdeklődőket. Minden Táborfalvai MOZAIK 
olvasónak halban gazdag új évet kíván a Táborfalvai 
Horgász Egyesület vezetősége!

SEVECSEK PÉTER
Fotók: Sevecsek Péter

Horgászversenyek Táborfalván
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Gazsó József egyéni vállalkozó 4 099 277 Ft támo-
gatást nyert a „Magyar Falu Vállalkozás-újraindítási 
Program” c. pályázati kiíráson.
A megítélt támogatás a projekt összköltségének 
70%-a volt.
Jelen projekt keretén belül az alábbi eszközök kerül-
tek beszerzésre:
Hunter TCX 54-21U BPS

Twin Busch TW S3-19
Twin Busch TW 250
A fenti gépekkel a TEÁOR’08 45.20 – gépjárműjaví-
tás, -karbantartás tevékenységünk jelentős techno-
lógiai modernizáción ment keresztül. A fejlesztéssel 
hatékonyabbak, versenyképesebbek vagyunk és a 
minőségi is javulást mutat.
A projekt 2022.12.14-én került befejezésre.

Kiváló alkalom ez arra, hogy felhívjuk a férfiak figyel-
mét, jobban vigyázzanak egészségükre!
Táborfalva Nagyközség Önkormányzata ennek érde-
kében ingyenes prosztatarák szűrést szervezett a tá-
borfalvi lakcímmel rendelkező férfi lakosai számára. 
A szűrést dr. Ráfi Tamás urológus szakorvos végezte, 
2023. november 27-én és 30-án.
Az előzetes regisztrációhoz kötött vizsgálaton 40 fő 
jelent meg.

Köszönöm a szűrővizsgálat megszervezésében és le-
bonyolításában végzett kiváló munkát Lángné Deák 
Katalin diplomás ápolónak, Kapcsos-Ubornyák Re-
bekának, a Táborfalvi Család- és Gyermekjóléti Szol-
gálat munkatársának, valamint Gogolák Gábornak, a 
Dabas és Környéke Mentőkocsi ügyvezetőjének!
Vigyázzunk az egészségünkre!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester

Fotók: Nagy Andrásné

November a férfiegészség hónapja
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TÖBB MINT BIZTOSÍTÓ
Mi a szolgáltatást
házhoz visszük

Ügyeinek intézését bízza rám!
Módné Csaba Magdolna

2381 Táborfalva, Zrínyi u. 48.
0630-213-4408   0630-450-7911   0629-382-915

- életbiztosítás (kiegészítőkkel)
- időskori biztosítás
- nyugdíjbiztosítás (20% állami támogatással)
- lakásbiztosítás (40% kedvezmény az éves díjból)
- baleset biztosítás
- betegség biztosítás
- kárrendezés

Könyvtári hírek
Kedves Olvasók és Felhasználók!
Az alábbiak szerint várjuk Önöket a könyvtár nyitva-
tartási idejében:
hétfő  1000-1800 (nyilvános könyvtári nap)
kedd  ZÁRVA
szerda  1200-1600 (iskolai könyvtári nap)
csütörtök 1000-1800 (nyilvános könyvtári nap)
péntek  1200-1600 (iskolai könyvtári nap)

A könyvtári munka és a szolgáltatások megfelelő 
színvonalú biztosítása érdekében kérem a fenti nyit-
vatartási rend megtartását az alábbiak figyelembe 
vételével:

• iskolai könyvtári napokon csak az iskola tanulói, 
pedagógusai, dolgozói látogathatják a könyvtárat 
>> bejárat a csarnok felől;
• nyilvános könyvtári napokon a lakosság látogat-
hatja a könyvtárat >> bejárat az Árpád utca felől.

Minden olvasót és felhasználót szeretettel várunk!
Új könyveinkhez kedvcsináló, ismertetések és véle-
mények az alábbi elérhetőségeken találhatóak:
moly.hu: https://moly.hu/tagok/taborfalva_konyvtara/
polcok

honlapon: www.taborfalva-konyvtar.hu
facebook: Táborfalva Nagyközségi és Iskolai Könyvtára
Remélem, MINDENKI talál kedvére valót. :-)

2023 decemberében az alábbi időpontokban a 
könyvtár zárva tart:
2023. december 8. (péntek)
2023. december 13. (szerda)
2023. december 20 – 2024. január 5-ig.
Megértésüket köszönjük!

SINKA NIKOLETT
könyvtáros

Nagyközségi és Iskolai Könyvtár
Cím: 2381 Táborfalva, Iskola u. 7.
Telefon: +36 29 382-952
E-mail: konyvtar@taborfalva.hu
Honlap: https://www.taborfalva-konyvtar.hu
Online katalógus: http://0912.netlib.hu/katalogus/

Látogasson el Táborfalva Nagyközség 
hivatalos Facebook oldalára:

https//www.facebook.com/taborfalva.
kozseg
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Áldott, békés karácsonyi Áldott, békés karácsonyi 
ünnepeket és örömök-ünnepeket és örömök-
ben gazdag, boldog új ben gazdag, boldog új 

esztendőt kívánunk!esztendőt kívánunk!
Táborfalva Nagyközség Önkormányzata

Karácsonyi mézvásár
Akciós mézvásár a készlet erejéig, idei 
akácméz, repce, hárs és vegyes mézből.

Akác: 2500 Ft/ üveg
Repce: 1500 Ft/ üveg
Hárs: 2000 Ft/ üveg

Vegyes: 1500 Ft/ üveg

Pető István
2381 Táborfalva, Árpád út 47.

Telefon: 30-210-6537
Pető Gabriella: 30-304-71-60

Megjelent a december 10-től érvényes 2023/2024-es vasúti 
menetrend a MÁV-csoport oldalán.

A lajosmizsei vasútvonal menetrendjében több je-
lentősebb változás is életbe fog lépni. Az indulási és 
érkezési idők a teljes vonalon változni fognak.

A jelentősebb változások:

A Nyugati pályaudvarról a vonatok 3 perccel koráb-
ban fognak indulni.

A Nyugati pályaudvarra a vonatok később fognak 
megérkezni

Lajosmizse felől a vonatok korábban fognak indulni, 
Kőbánya-Kispeste az eddigi 1 helyett 3 perc tartózko-
dásuk lesz.

Megszűnnek a közvetlen kecskeméti vonatok.

Szombaton, vasárnap és ünnepnapokon a Kecske-
métről 10:04-kor induló vonat helyett új vonat fog 
indulni 20:01-kor Lajosmizsére.

Miklóstelep, Úrihegy, Nagynyír, Alsóméntelek, Mén-
telek, Felsőméntelek, Klábertelep és Lajosmizse alsó 
megállóhelyek feltételes megállók lesznek, azaz a 
vonatok csak abban az esetben fognak megállni, ha 
lesznek le- vagy felszálló utasok.

Forrás: 142 Blog / Gyorgyovics Krisztián


